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Žatva na Slovensku sa blíži k cieľu a ak bude počasie priať, hustosiate obilniny by
mohli mať poľnohospodári v sýpkach do konca budúceho týždňa. Uviedol počas
diskusnej relácie Farmári Rádia Regina predseda SPPK Milan Semančík. Do konca
minulého (32.) týždňa pozbierali poľnohospodári takmer 96% repky s priemernou
úrodou 2,62 t/ha a takmer 82% hustosiatych obilnín s priemernou úrodou 5,08 t/ha.  

 

 

Predseda SPPK avizoval, že pokiaľ sa nič mimoriadne nestane, slovenskí poľnohospodári by
mohli dopestovať druhú najvyššiu úrodu hustosiatych obilnín za posledných 10 rokov.
Absolútne rekordy pritom padali vlani. „Nepotvrdili sa tak pôvodné odhady úrod spred pár mesiacov,
ktoré smerovali skôr k zníženým produkciám obilnín. Poľnohospodári sú spokojní aj s kvalitou obilia
– približne 70% obilia má prívlastok potravinárske, čo je výnimočné“, uviedol M.Semančík.
Optimistické čísla však neplatia pri repke. Tejto plodiny pozbierajú poľnohospodári v tomto roku
približne o 20% menej než vlani.

Žatvu, ktorá sa počas týchto dní presunula z južných oblastí smerom na sever, môžeme pokojne
označiť aj za jednu z najrýchlejších za posledných desať rokov. Pravdepodobne bude patriť aj
k najkratším (napríklad vlani sa žatva v niektorých regiónoch skončila pre daždivé počasie až
v októbri). Dôvodom je suché počasie bez intenzívnych dažďov. Práve takéto počasie nahráva
poľnohospodárom, ktorí majú žatvu, do kariet (hoci suchom trpí podstatná časť iných plodín ako
napr. kukurica, zemiaky a podnikatelia počítajú straty a miestami aj 30-40% výpadky z úrody).



Stabilné slnečné počasie zaručuje rýchle a rovnomerné dozrievanie obilia a žatvu, ktorú neprerušuje
dážď. Tým pádom môžu poľnohospodári počas žatvy ekonomickejšie a efektívnejšie využívať svoje
vlastné alebo prenajaté stroje. Rovnako rýchly zber obilnín potvrdzujú aj poľnohospodári z okolitých
krajín, napríklad Českej republiky.

Predseda Združenia pestovateľov obilnín Jozef Urminský za svoj podnik PPD Prašice - Jacovce
v relácii Farmári dodal, že v prvej polovici roka klimatické podmienky nahrávali rastu obilnín
a olejnín. „Potom prišiel suchý jún a júl a napríklad v stredu sme mali zrno s 15-19% vlhkosťou
a v sobotu sa tieto parametre znížili na 11-12%“, priblížil podmienky pestovania obilia J.Urminský.
Spolu s M. Semančíkom ubezpečil, že pre potreby Slovenska a zabezpečenie si kontraktov
v zahraničí dopestujú v tomto roku poľnohospodári dostatok potravinárskeho obilia a aj
sladovníckeho jačmeňa. Podľa predsedu SPPK by bolo žiaduce, aby sme vedeli sľubné výsledky
v produkcii obilnín pretaviť aj do živočíšnej výroby. To však už dlhodobo u nás neplatí. „Obrovské
problémy v chovoch hovädzieho dobytka alebo ošípaných, keď sme v porovnaní s deväťdesiatymi
rokmi na tretinových stavoch a v ošípaných dosahujeme len 25-30% sebestačnosť, keď zvieratá
vyvážame do zahraničia na bitúnky a spracovanie, hoci by sme to mali robiť u nás doma, len
potvrdzujú rapídny prepad živočíšnej výroby“, uviedol M.Semančík.

 

 

Hostia relácie Farmári Rádia Regina diskutovali aj o vplyve extrémneho sucha na jesenné plodiny. To
ničí najmä kukuricu, zemiaky, slnečnicu, cukrovú repu. Podľa Milana Semančíka by určite
poľnohospodári nehovorili až o takom poklese ich úrod, keby mali na Slovensku viac funkčných
závlah. Aj preto všetci očakávajú na jesennú výzvu Pôdohospodárskej platobnej agentúry, na základe
ktorej budú môcť poľnohospodári cez Program rozvoja vidieka získať peniaze na obnovu starých
závlahových systémov.



Do akej miery sa tohtoročná úroda podpíše na konečných cenách potravín v obchodoch, nebude
závisieť od prvovýrobcov. Predseda SPPK spolu s predsedom Združenia pestovateľov obilnín v relácii
zdôraznili, že ceny neurčujú poľnohospodári, ale obchodníci. „Otázku cenotvorby treba riešiť aj
s obchodníkmi a aj nás bude zaujímať, ako sa bude obchod podieľať na koncovej cene potravín na
pultoch. Ak bude aj naďalej predávať výrobky s neprimeranými maržami, rozdiely v cenotvorbe
medzi prvovýrobcami, spracovateľmi a obchodníkmi sa nikdy nezjednotia“, uzavreli diskusiu hostia
relácie Farmári Rádia Regina predseda SPPK M.Semančík a predseda Združenia pestovateľov
obilnín J.Urminský. 
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